
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2006. december 14-én 15.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Bán János, 

   Elekes Péter, 
   Kozma Lászlóné, 
   Naszádi Ferenc,  

Tóth Csabáné,  
Ujváry Ferenc 

   Vass András, 
   Virág Imréné   képviselők, 
 
   Garaj Dániel   jegyző, 
   Kenyeresné Knez Zita  védőnő, 
   Ujváryné Szabó Erika  óvodavezető, 
 

a lakosság részéről 2 fő. 
 
 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, mind a 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Elekes 
Péter képviselő Urat és Kozma Lászlóné képviselő Asszonyt javasolta.  
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
 
Napirend:  
 
1. 2006. évi költségvetési rendelet módosítása 

Előadó: polgármester 
 
2. 2006. év I-III. negyedéves költségvetésról tájékoztató 

Előadó: polgármester 
 
3. 2007. évi költségvetési koncepció 

Előadó: polgármester 
 
4. Indítványok, javaslatok 
 
Napirend tárgyalása:  
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Az 1-3-ig napirendi pontok tárgyalásának az lenne a 
menete, hogy Jegyző Úr megteszi hozzájuk szóbeli előterjesztését, ezután a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság elnöke a bizottság javaslatát, majd vitára bocsátom a témákat, és 
mindezek után meghozzuk a döntéseket. 
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1.napirendi pont: 2006. évi költségvetési rendelet módosítása 
 
Garaj Dániel: Ismertette előterjesztését, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság december 11-én megtartott 
üléséről készült javaslatot, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 Hozzászólás nem hangzott el. Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat.  
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal megalkotta a 2006. évi költségvetési rendelet 
módosításáról szóló 13/2006. (XII.15.) rendeletét. A rendelet teljes terjedelemben a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi, mely 2006. december 15-én kihirdetésre került. 
 
 
2. napirendi pont: 2006. év I-III. negyedéves költségvetési beszámoló 
 
Garaj Dániel: Ismertette előterjesztését, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát, mely jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Bán János: Jegyző Úr jól látja a gondokat. A túllépésünk egyik oka a szennyvíz, a másik ami 
jelentős tétel volt, a víz elfolyás, amelynek a díját ki kellett fizetni, ez 250.000,-Ft-ot jelentett. 
Valóban gondot okoz a gázfelhasználásunk. Kigyűjtésre került, és a gázóra a nyári főzés 
idején is megy, július 15-től a fűtési szezonig ment a gázóra. Ez le lett vonva. Éva a melegvíz 
díját fizeti, ez bevétel, a főzés idején, nyáron is, a gázóra forog. A nyári gyermekétkeztetés 
miatt a gázóra nyáron is megy, így november hónapban egy 380.000,-Ft-os fűtésszámla jött 
ki. Ráadásul még hideg sem volt kinn. Az iskola épületében nem volt hideg, de meleg sem. 
Az energiaadó magas, ez is a számlában mutatkozik, hiszen nagyon nagy az alapdíj. A fűtést 
nem is lehet nagyon felvenni, hiszen ott az automata és az lekapcsol, ha úgy érzékeli a 
hőmérsékletet.  Mindezektől függetlenül igaz, hogy nagyon oda kell figyelni. Valamit tenni 
kell, hogy ne legyen ilyen magas a túllépés. 
 
Elekes Péter: A traktorral kapcsolatosan javasolom jobban odafigyelni a menetlevél 
vezetésére, valamint az egyéb munkákra, a fűnyírásra is vonatkozóan. 
 
Virág Imréné: Bizottsági ülésen is elmondtuk, vagy a tervezésnél, vagy az elmaradással de 
probléma van az adóknál, igaz, hogy az iparűzési adó jól kihúzta. Ennek ellenére jelentős 
elmaradások vannak adók területén. 
 
Elekes Péter: Azt a vállalkozások esetében a bruttó bérből számolják ki, annak a 2%-a az adó. 
 
Révay István: Jegyző a gázfogyasztásnál 120%-ról és m3-ről beszélt az iskolánál, nem az 
alapdíjról, a kettő két különböző dolog, vagy én nem értettem jól. A tavalyi számlában is 
benne szerepelt az alapdíj, jegyző azt mondta, hogy a fogyasztás növekedett. 
 
Bán János: A gázszámlálóról beszéltem az előbb, de igaz, hogy a fogyasztásunk is 
meghaladja a tavalyi időszakhoz képest a fogyasztásunkat. 
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Hajdu Gábor: Ez tulajdonképpen tavaly is így volt, most is így lesz, minden évben így van. A 
12. havi fűtésdíjat jövőre fogjuk fizetni. Tavaly hosszabb volt a tél, e miatt sok a m3 , most 
nagyon enyhe idő volt eddig, reméljük, hogy valamit hoz vissza. 
 
Bán János: Figyelembe kell venni a téli rendezvényeket is. Egy-két rendezvényünk volt az 
idén, de fűteni már egész szombaton kell folyamatosan, hogy elfogadható legyen az idő.  
 
Hajdu Gábor: Ez már egy kicsit előrevetít a koncepcióra, amit János mondott. Egy bálnál a 
fűtés jelentős kiadást jelent, így a teremhasználat díját ennek megfelelően kellene változtatni, 
ezt is belekalkulálni, hogy nekünk is megérje ez a dolog. Ha mindenkinek mindig csak 
hozzáteszünk, akkor gond van. Ezt kell végigbeszélni és végiggondolni, hiszen véges a 
költségvetésünk tűrőképessége. 
Ebből az I-III. negyedéves beszámolóból túl nagy következtetéseket nem lehet levonni, hiszen 
még 3 hónap hátra van. Újra kell majd módosítanunk a költségvetést, amikor a teljes év 
meglesz, illetve majd a zárszámadáskor.  
Jogosak az észrevételek, mind a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottságé, mind a Péteré. Mi is azon 
vagyunk, hogy ezek a problémák megszűnjenek.  
Javaslom, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság egy belső ellenőrzés keretében nézze meg 
ezeket az észrevételezett dolgokat. Mi is úgy érezzük, hogy lehet takarékoskodni, ha 
körültekintően végezzük a munkát. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

112/2006. (XII.14.) számú Határozat 
 

Tárgy: 2006. év I-III. negyedéves költségvetésről tájékoztató 
 

Képviselő-testület a 2006. évi költségvetés I-III. negyedéves teljesítéséről szóló  
tájékoztatót elfogadta. 
 

3. napirendi pont: 2007. évi költségvetési koncepció 
 
Garaj Dániel: Tisztelt Képviselő-testület! A novemberi testületi ülésen már kiadásra került a 
koncepcióhoz egy anyag, ezt már nem kívánom szóban ismertetni. 
Ismertette írásos előterjesztését, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
A következő testületi ülésre december 28-án fog sor kerülni, melyen a munkaterv, a 
falugyűlés előkészítése kerül többek között tárgyalásra. 
 
Hajdu Gábor: Ez tulajdonképpen egy úgynevezett tapogatózó ülés. Sok a kérdőjel, most ne a 
támogatásokról akarjunk dönteni. Azokról a dolgokról döntsünk, amit most látunk, arról, 
hogy mit látunk bevételként. Az országgyűlés a költségvetést elfogadja, a két ünnep között 
már másképp fog állni ez a táblázat. Elviekben befolyásolhatja a most hozott döntést is, ha nő, 
vagy éppen csökken. Az ismert bevételek alapján a biztos kiadásokról tudunk most dönteni. 
Megkérem a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökét, tegye meg javaslatát, aztán tételesen 
beszéljük végig, figyelembe kell venni, hogy mik a lehetőségeink.  
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
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Hajdu Gábor: Mindenről határozatot kell hoznunk, javaslom, hogy kezdjük a konyha 
szerződéssel, annak a hosszabbításával, és a térítési díjakkal, ezekről döntsünk először. A 
konyha szerződés évente kerül hosszabbításra, határozatlan idejű is lehet, a 3 hónap 
felmondási idő úgyis benne van. Jegyző Úr 11%-os, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
javaslata 13%-os emelés. Nekem lenne egy javaslatom, kérem, hogy gondoljuk végig. Én egy 
12%-os emelést tudnék elképzelni. A konyhavezető a teljes összeget emeli. Én azt javasolom, 
hogy emeljünk 11-12%-kal a tavalyihoz képest. A mi támogatásunk nem változna, ha a 
százalékos emeléshez a tavalyi mértékű forint összegű emelést tennénk hozzá, ami 41,-Ft-ot 
jelent az ebédnél 51,-Ft-ot a napközinél. Ennyivel emelkedne minden térítési díj, mi a tavalyi 
támogatási mértéket tartsuk meg. Ez így véleményem szerint elfogadható, és a szociális 
érzékenységünket sem bántja.  
 
Révay István: A matematika félig-meddig igaz, de mégsem teljesen. 
 
Hajdu Gábor: Én az óvodai és az iskolai térítési díjakra mondtam ezt, az alkalmazotti ebéd, a  
vendégebéd és a többi tekintetében ez így valóban nem igaz, azt drágábban adjuk. 
 
Kozma Lászlóné: Nem olyan nagy az eltérés, mis sem terveztünk alul. 
 
Elekes Péter: Fennáll a veszélye annak, hogy egyre kevesebb gyerek fogja igénybe venni az 
étkeztetést. 
 
Hajdu Gábor: Mi nem keresgélhetünk még 20 gyereket. A dupla családi pótlékkal már úgyis 
lemorzsolódtak véleményem szerint azok, akik esetében ez a veszély felmerült. Úgy 
gondolom, nem ezen fog múlni. Emelnünk mindenképpen kell, ha a konyha emel, sajnos 
nekünk is kell. Úgy gondolom, nem lesz ez jellemző minden évben, hiszen további ÁFA 
emelés sem várható, és az infláció is rendeződni fog jövőre. Tudjuk, és mindenkinek meg kell 
értenie, hogy ez az év a megszorítások időszaka. Örülnénk, ha az eddigi kedvezményeket 
tudnánk tartani, de sajnos ez nem mehet, ezt mindenkinek meg kell értenie.  
 
Bán János: Jegyző Úr 11%-os emelést mondott, mi a bizottsággal 13%-ot. Örültem, hogy 
csökkenteni tudjuk. Én ott vagyok az iskolában és látom, hogy milyen nagy gondot jelent a 
szülőnek a térítési díj kifizetése, annak főképp aki nem kap támogatást, és két, vagy több 
iskolás gyermeke van.  
A 240,-Ft egy elfogadható ebéd ár, a 340,-Ft már kiemelkedően magas, ha ez 385,-Ft lesz, 
akkor 20 napra 7.600,-Ft, ami nagyon sok, pláne 2 gyermek esetében. Azt fogja mondani a 
szülő, hogy úgyis főznöm kell otthon a férjemnek, nem járatom napközibe a gyermekeket. 
Belátom, hogy emelni kell, de megfizetni nehéz, és a szülő pénztárcáját is figyelembe kell 
venni. 
 
Elekes Péter: Javaslom, hogy mondjuk ki %-ban, hogy mennyivel emelkedik a vállalkozó 
felé, annyival emelkedjen a díj. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Én őrlődök, számolgattam, ha 308,-Ft-tal számoljuk a térítési díjat, 
akkor az önkormányzati szinten 1.200.000,-Ft-ot jelent, ha 293,-Ft-tal, akkor 1.000.000,-Ft. 
Azért jelent dilemmát, mert 200.000,-Ft különbség is sokat jelent, hiszen tudjuk, hogy gondok 
lesznek az üzemeltetéssel. A gázszámlával mindig gond van. A szülőnek is, a gyereknek is jó 
legyen, de ne legyenek gondok az üzemeltetéssel sem, hiszen az a fő feladat.  
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Hajdu Gábor: Azt kell látni, hogy mi nem elveszünk, hanem adunk. A  fontos, hogy ne 
hagyjuk nyílni tovább azt a bizonyos ollót, mert így ahogy emelkedik az étel ár, úgy azzal 
egyre emelkedik a támogatás is. 
 
Ujváryné Szabó Erika: A támogatás úgy változik, hogy eddig minden gyermekre adtak 
normatívát, de 2007-től csak az ingyenes és az 50%-os támogatottakra adnak normatív 
támogatást. 
 
Ujváry Ferenc: Akkor még nagyobb a baj, mert még többet kell hozzátenni. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Igen, még többet kell fizetni, mert nem kapunk támogatást. 
 
Kozma Lászlóné: Nagyon nehéz a döntés, sokat rágódtunk rajta. Itt gyerekekről, családokról, 
emberekről van szó. Mindig van egy másik oldal. 15,-Ft tényleg nem túl sok, ha úgy nézzük. 
Az óvodavezető Asszony által az előbb említett esetben csak 200.000,-Ft-ról van szó, 
azonban sok kicsi sokra megy. Ne feledjük, hogy lesz gáz, villany emelés is. Nekem tudom, 
hogy nagy hibám, hogy belebújok annak a bőrébe, akinek fizetni kell. Sok család már így is 
nehezen fizeti ki a térítési díjat, főképp ott jelenthet nagyobb gondot, ahol valóban két 
gyermeket is iskoláztatnak egyszerre. Lehet, hogy a szülő nem fogja tudni napközibe járatni a 
gyerekeket. Mindent azonban nem lehet mérlegre tenni. Az önkormányzat legfőbb feladata, 
hogy az önkormányzat és az intézményei megfelelően tudjanak működni.  
 
Hajdu Gábor: Több javaslat is volt, menjünk akkor az elejéről. Először is döntenünk kellene a 
konyha szerződésének hosszabbítása ügyében. 
 
Bán János: Határozatlan idejűre javasolom változtatni, hiszen a felmondási idő úgyis szerepel 
a szerződésben. 
 
Ujváry Ferenc: Forintosítsuk a térítési díj dolgát. 
 
Hajdu Gábor: A két ünnep között még tartunk testületi ülést, ezek a dolgok addigra még 
változhatnak. 
 
Vass András: Döntsük el, hogy %-ról, vagy összegről beszélünk-e. 
 
Hajdu Gábor: A százalékos részét forintosítjuk, és arra megy rá a forint összeg. 
 
Ujváry Ferenc: A bizottság kevesebbet javasolt, azzal, amit a szülő fizet. Polgármester Úr az 
Éva emeléséről beszél. 
 
Virág Imréné: Amennyiben ezeket a forint összegeket, amit az előterjesztésben hallhattunk a 
bizottsági ülésen is tudtuk volna, akkor mi is másképp néztük volna a bizottsággal. 
 
Elekes Péter: A bizottsági ülésen is volt erről szó, így hangzott el, itt az ülésen már csak 
kiegészítettem a bizottsági feljegyzéseimet. 
 
Virág Imréné: 750,-Ft családi pótlék emelést kap minden szülő, ha valaki akarja, akkor ki 
tudja fizetni ezt az emelést is. Nem egy nagy összeg, hogy ne lehessen megfizetni. 
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Elekes Péter: De sok kicsi sokra megy. 
 
Hajdu Gábor: Javasolom, hogy 11%-kal emeljük meg a térítési díjat Évának, majd minden 
ebéd ára még 41,-Ft-tal nő, a napközi esetében 51,-Ft-tal. 
 
Ujváry Ferenc: Itt látszik, hogy a mi általunk javasoltak 13%-a nem annyi, mint a 
polgármester Úr javaslata szerinti 11%, hiszen az több. Nem mindegy, hogy a nettó, vagy a 
bruttó százalékát nézzük.  
Ezeket figyelembe véve, fennáll a veszélye annak, hogy lecsökken az étkezők száma. 
Amennyiben ti úgy gondoljátok, hogy nem áll fenn ennek a veszélye, akkor jó, ha nem így 
lesz, akkor újabb problémát generáltunk. Nem lesz étkező, elmegy a vállalkozó is.  
 
Ujváryné Szabó Erika: Én 46 gyermek helyett 44 gyermeket várok, több lesz az ingyenes 
étkező a 44 főből. 
 
Tóth Csabáné: Tulajdonképpen azt a kis réteget sújtjuk, aki nem támogatott.  
 
Kozma Lászlóné: Bízzunk abban, hogy a szociális törvény változik, és a gyermekek 
támogatásban újra megkaphatják az iskolai étkezést, a dupla családi pótlék helyett. 
 
Ujváry Ferenc: Zsuzsa, te nem látsz abban gondot, hogy lehet, hogy egyre kevesebb lesz az 
étkező gyermek? 
 
Tóth Csabáné: Látok benne gondot természetesen, de a másik oldalt is nézni kell.  
 
Hajdu Gábor: A következő a javaslatom, az Éva által emelt összeggel emeljük az óvodai és 
iskolai térítési díjakat, és a szociális étkezők alapdíját, plusz erre megy a 41,-Ft. 
 
Elekes Péter: Nekem is volt egy javaslatom. 
 
Hajdu Gábor: Igen, de először a legutolsó javaslat megy, és amennyiben az nem kerül 
elfogadásra, úgy megyünk visszafelé.  
 
Naszádi Ferenc: Javaslom, hogy a 20 nap kijöjjön a 8.000,-Ft-ból az alkalmazotti ebéd 
esetében. 
 
Garaj Dániel: Két dolgot szeretnék megemlíteni. Még nem került tételesen kidolgozásra a 
dolog. A törvény az alkalmazotti térítési díjat valószínűleg 10.000,-Ft-ra fogja emelni. Eddig 
étkezésnél 8.000,-Ft volt, levásárolható 4.000,-Ft. Ez várhatóan módosulni fog 10.000,-Ft-ra 
és 5.000,-Ft-ra. Persze ezt nem kötelező biztosítani, csak adható. 
 
Naszádi Ferenc: Alkalmazotti ebédre 400,-Ft-ot javasolok. 
 
Ujváry Ferenc: Az a véleményem, hogy az alkalmazotti ebéd 450,-Ft helyett 500,-Ft is lehet. 
Kevés az a település, ahol az önkormányzati dolgozókat 8.000,-Ft-tal támogatják. Én például 
Putnokon 6.000,-Ft-ot fizetek az ebédemért.  
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Naszádi Ferenc: Ez a tipikus esete annak, hogy megdöglött a tehenem, dögöljön meg a másé 
is.  
 
Ujváry Ferenc: Amíg a gyermekek térítési díjának emeléséről beszélünk, úgy gondolom, hogy 
el fogják bírni az alkalmazottak is az emelést. 
 
Garaj Dániel: Én a szociális étkeztetetteknek is magasabbra emelném az összeget, mert 
annyira magas összeg van meghatározva, hogy 368,-Ft-tól többre emelném.  
 
Bán János: Amennyiben a vendégétkezés díja így emelkedik, még az a kevés vendég étkező is 
el fog menni, aki most jár. 
 
Hajdu Gábor: Ez mindenkinek a saját döntése, hogy igénybe veszi-e. 
 
Garaj Dániel: Ne 41,-Ft-tal emeljük a szociális étkeztetettekét, azt kevésnek tartom. 
 
Vass András: Jelenleg mennyi? 
 
Garaj Dániel: 368,-Ft. 
 
Hajdu Gábor: 450,-Ft-ra javasolom emelni. 
 
Garaj Dániel: Én 420,-Ft-ot javasolok.  
 
Révay István: Legalább annyira kellene emelni, amennyit mi fizetünk.  
 
Kozma Lászlóné: Azért szociális étkeztetett, hogy tényleges kedvezményt kapjon. Nagyon 
alacsony ezeknek az embereknek a nyugdíja. 
 
Virág Imréné: Egyetértek a 420,-Ft-os javaslattal. 
 
Hajdu Gábor: A támogatott szervezetek az Opel Vivarot 5 alkalommal ingyen használhatták 
az eddigiekben. Meghagyjuk-e ezt a támogatást így, vagy csökkentsünk az alkalmakon. 
Javasolom, hogy a következő ülésre gondolkodjunk ezen is. 
 
Ujváry Ferenc: Véleményem szerint most is hozhatnánk róla döntést. 
 
Hajdu Gábor: A polgárőr szervezet például karácsonykor a rendőrséggel közös járőrözésre 
szokta igénybe venni, vagy ha értekezletre kell menni. 
 
Kozma Lászlóné: Véleményem szerint gondoljuk át a dolgot rendesen a következő ülésre. 
 
Vass András: Szeretném megkérdezni, hogy melyek a támogatott szervezetek. 
 
Hajdu Gábor: A két egyház, a Vasutas Természetjárók Baráti Köre, a Bánrévei Öregfiúk 
Labdarúgó Klubja, az Idősek Klubja, a Mozgáskorlátozottak Egyesülete és a Vöröskereszt. 
Az utóbbi kettő még sosem vette igénybe. 
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Garaj Dániel: Javasolom, hogy erről a következő ülésen szülessen döntés. 
 
Hajdu Gábor: A traktorral végzett bérmunka díjait 20%-kal javasoljuk emelni. 
 
Naszádi Ferenc: Már tavaly is deficites volt ez a dolog. 
 
Elekes Péter: Meg kell nézni, a többi deficites dolgot is. 
 
Hajdu Gábor: Az ülés elején már volt róla szó, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a 
kiugró dolgokat vizsgálja meg. Készüljön javaslat, hogy szükség van-e rá, vagy nem. 
 
Vass András: Mennyi jelenleg a szántás díja? 
 
Hajdu Gábor: Kis kert esetében 2.300,-Ft + 500,-Ft/óra, szántás hektáronként 21.000,-Ft + 
500,-Ft/óra, egy kb. 500 m2-es kert 3.500,-Ft. 
 
Elekes Péter: Már az is sok ami volt. 
 
Virág Imréné: Ha emelünk, még ennyire sem fogják igénybe venni. 
 
Garaj Dániel: Nem is erre való ez a traktor. 
 
Elekes Péter: A fűkaszálás mennyibe kerül? 
 
Hajdu Gábor: 4.600,-Ft/óra.   
 
Elekes Péter: Ezt 10%-kal javasolom emelni. 
 
Hajdu Gábor: Mi 20%-kal javasoljuk. 
 
Elekes Péter: Az alapdíj már így is magas. 
 
Garaj Dániel: A %-os emelés a következő ülésre már forintra pontosan kerül ide. 
 
Hajdu Gábor: A kézi kaszálás díja 600,-Ft volt szokásos méretű telek esetén, oldalhatáron 
1.200,-Ft/telek. 
 
Elekes Péter: Itt is 10%-os emelést javasolt a bizottság. 
 
Hajdu Gábor: Mi a 20%-os emelést javasoljuk, ebben az esetben is. A 65 év felettieknél 
ingyen történik a kaszálás. El kell gondolkodni, hogy így maradjon-e az elkövetkezendőkben, 
volt olyan aki nyolcszor vette ezt igénybe, mert ingyenes. Ennek is jelentősek a költségei. 
 
Ujváry Ferenc: A pénzügyi dolgokról jegyző Úr nélkül az elkövetkezendőkben nem fogunk 
tárgyalni. Az igazság az, hogy nem is akartam bizottsági ülést. 
 
Garaj Dániel: A koncepciót nem lehet Pénzügyi és Ügyrendi Bizottsági javaslat nélkül 
tárgyalni. 
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Hajdu Gábor: A bérbe adott helyiségek bérleti díját is 20%-kal javasoljuk emelni, így a 
Gyógyír Bt-nek 6.000,-Ft/hó, a Domonkos és Társának 3.000,-Ft/hó, az Ivita Stúdió Bt-nek 
1.300,-Ft/hó, Ujváry Ferencnek 1.300,-Ft/hó, Ruszó Kálmánnénak 2.800,-Ft/hó. 
 
Elekes Péter: A Ruszó Kálmánné esetében amennyiben a bódé az övé, csak a területért 2.800,-
Ft/hó sok. 
 
Vass András: Igen, valóban sok. 
 
Hajdu Gábor: A tornaterem díját 1.450,-Ft-ra javasoljuk emelni. 
 
Bán János: 10%-os emelést javasolok. 
 
Hajdu Gábor: Az aula bérleti díját 36.000,-Ft-ra javasoljuk emelni. 
 
Bán János: A rendezvények száma kevés, az idén is összesen 2 rendezvényünk volt. 
 
Hajdu Gábor: A két rendezvény esetében is be kell kapcsolni a fűtést. Nem tehetjük azt meg, 
hogy bármilyen bál miatt ilyen költségekbe verjük magunkat, aki bált kíván rendezni, az 
vállalja a költségeit is. 
 
Elekes Péter: Már így is magas volt a díj, plusz még 10.000,-Ft a konyha használat. Ez 
nagyon magas. 
 
Bán János: Bánrévén igazán nincs is rá igény, a két intézmény szokta igénybe venni. 
 
Hajdu Gábor: Aki részt kíván venni egy bálon, az néhány száz forinttal többet is meg fog 
fizetni a belépő árába.  
 
Virág Imréné: Felül kell vizsgálni a dolgot, az intézmény is járuljon hozzá a rendezvényhez. 
 
Hajdu Gábor: A sírmegváltás díja 25 évre vonatkozóan 8.000,-Ft-ról 9.000,-Ft-ra nőne a  
javaslatunk szerint. 
A kommunális adót 12.000,-Ft-ra javasoljuk emelni. Tudvalévő, hogy a kommunális adó nem 
azonos a szemétszállítási díjjal. Amennyiben mindenkinek saját magának kellene fizetni a 
szemétszállítási díjat, úgy az 12.000,-Ft-tól is több lenne, 14.500,-Ft-ra jönne ki az éves 
szemétszállítási díj. Amennyiben a 9.000,-Ft-ot fogadjuk el kommunális adónak, úgy minden 
családnak 5.000,-Ft/év támogatást adunk  a szemétszállítási díjba. Mivel egybe fizetjük a 
szemétszállító cégnek, így kapunk némi kedvezményt, 11.000,-Ft-ra jön ki egy család 
esetében.  
 
Garaj Dániel: Amennyiben 500,-Ft emelést gondol a T. Képviselő-testület, az a véleményem, 
hogy annyival nem szabad változtatni, akkor inkább ne változzon. 
 
Hajdu Gábor: 500,-Ft emelés nagyon kevés. 
 
Révay István: Nem lehetne negyedévre lebontani a díjat? 
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Garaj Dániel: A gond az, hogy nem fizetik meg, a pótlék pedig 16-tól már megy rá. 
 
Kozma Lászlóné: Lehetne több részletben is befizetni, azonban van olyan, aki csak az utolsó 
nap fizeti meg, nehogy az állam használja a pénzét. 
 
Garaj Dániel: A rendelet módosítások alkalmával teljesen új rendeleteket készítenénk és ezt 
mindenki megkapná, így nem kellene legalább már ezeket felülvizsgálni. 
 
Ujváry Ferenc: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság ülésén a kommunális adó váltotta ki a 
legnagyobb vitát. 
 
Kozma Lászlóné: 2005-ben 6.500,-Ft volt a kommunális adó, az idei évben 8.500,-Ft. Két év 
alatt a duplájára emelni, az nagyon drasztikus emelés lenne most 12.000,-Ft-ra emelni. 
10.000,-Ft-ot javasoltam először. Az idei emelésnél én is meglepődtem, megmondom 
őszintén, hiszen már ez is 40%-os emelés volt. 
 
Hajdu Gábor: Az igazi problémát az jelenti, hogy nagyon sokáig alacsonyan hagytuk, ez volt 
a baj. 
 
Virág Imréné: Azt is látni kell, hogy ez az egy dolog az, ahol az önkormányzat az aktív 
korúaknak segít. 
 
Vass András: A javaslatom, hogy emeljük 10.500,-Ft-ra. 
 
Hajdu Gábor: Az építményadót 700,-Ft/m2/év-re javasoljuk emelni. 
 
Elekes Péter: Az nagyon sok. Inkább szigorúan fel kell mérni a dolgokat. 
 
Hajdu Gábor: A helyi iparűzési adó a tavalyi szerint maradna 2%, nem változik.  
A közmű hozzájárulás 20.000,-Ft-ról 24.000,-re változna.  
Az önkormányzati lakások lakbére is 20%-kal emelkedne. 
 
Ujváry Ferenc: A volt polgármesteri hivatal épületében lévő lakás összkomfortosnak nem 
minősíthető véleményem szerint.  
 
Garaj Dániel: Valóban így van, mivel nincs központifűtés, így komfortosra át kell minősíteni, 
módosítani kell a szerződést. 
Ismételten felhívta a figyelmet a 2007. évi várható kiadásokról készült előterjesztésre, mely a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Révay István: A személyi juttatásokban a 13.havi illetmény már szerepel? 
 
Garaj Dániel: Igen, az úgynevezett 0. havi. A dologi kiadásoknál észrevételezett dolgokat 
felül kell vizsgálni. Az ingyen kaszálás több mint 100.000,-Ft-ba került, ezt én nem kötném 
korhoz, kérném, hogy a következő ülésen erre is térjen vissza a testület. 
 
Hajdu Gábor: Ez egy szép gesztus az időseknek a testülettől. 
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Elekes Péter: A szép kiadásokról is kell beszélni, ha a bevételi oldalon megszorításokat 
végzünk, akkor a kiadásoknál is kell. 
 
Garaj Dániel: Az intézményeknél is nagyon oda kell figyelni. Az intézményeknek is olvasni 
kell az órákat, ezután viszonyításokat kell végezni, hogy ne fordulhasson elő semmi gond, 
ami nagy váratlan kiadást jelenthet, hiszen akkor abból kártérítés lesz. Nagyon oda kell 
figyelni. Ami nem az intézményhez tartozik, nem az ő fogyasztása, ki kell mutatni külön, 
mennyi amit odaadunk, tisztán kell látni. 
A lakossági juttatásoknál meglátjuk, hogy mit hoz a szociális törvény változás. Nagyon kérem 
az Oktatási és Szociális Bizottságot, hogy a lakossági juttatásoknál a szociális rászorultság 
valóban mindig előtérbe legyen helyezve a segélykérelmeknél. 
Az egyéb szervezetek támogatását végig kell gondolni.  
A lakáscélú támogatásra a pénz biztos elég lesz, hiszen nem került maximálisan 
igénybevételre már az idén sem.  
A műhely átköltözése áttolódik a jövő évre. Meg szeretném említeni, hogy a régi hivatal 
épületére van érdeklődő. 
 
Hajdu Gábor: A fejlesztési kiadásokkal kapcsolatosan a szennyvíz pályázat természetesen 
benyújtásra kerül. Játszótéri játékok felújítására is pályázni kívánunk, hiszen az EU-s 
előírásoknak meg kell felelni. A sportudvar felújításra amennyiben lesz lehetőség, kiírnak 
pályázatot, úgy újra nekifutunk. Mindenképpen pályázni kívánunk az óvoda épület 
áthelyezésére. Ennek az előkészületi munkái már folyamatban vannak. A régi iskolai részbe 
kerülne átköltözésre az óvoda, aztán a későbbiekben a kastély épülettel kapcsolatosan is 
gondolkodnunk kell.  
 
Elekes Péter: A fehér Opel személyautó még megvan a hivatalnak? Nem luxus azt 
fenntartani? 
 
Hajdu Gábor: Ez is a testület döntése lesz. Korábban már tárgyalta ezt a testület, de az volt az 
eredmény, hogy amennyit adnának érte, annyit nekünk is megér. 
 
Garaj Dániel: A feleslegesbe bármi belefér. Én azon is gondolkodtam már, hogy az upponyi 
ingatlanra szükségünk van-e egyáltalán. 
 
Elekes Péter: Az autó fenntartása is költséget jelent.  
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát, mely jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület az alábbi 
határozatot hozta: 
 

113/2006. (XII.14.) számú Határozat 
 

Tárgy: 2007. évi költségvetési koncepció 
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10 igen szavazattal 
 

Képviselő-testület a 2007. évi költségvetési koncepciót elfogadta.  
 

a./ Tóth Béláné vállalkozóval a konyha üzemeltetésére vonatkozó szerződést  
határozatlan idejűvé kell módosítani, a szerződésben 3 hónapos felmondási időt  
kell kikötni. 

 
A 2007. január 01-től érvényes árak 

 
Menü:   331,-Ft + ÁFA 
Napközis menü: 409,-Ft + ÁFA. 

 
b./ Az Ivita Stúdió Bt. és Ujváry Ferenc bérleti díja 1.300,-Ft/hó-ra változik. 

 
c./ A lakások lakbére 20%-kal emelkedik. 

 
 

A 2007. évi költségvetés kidolgozásánál a következőket kell figyelembe venni: 
 
7 igen, 2 ellen, 1 tartózkodás szavazattal 
 

- Az óvodai térítési díj 310,-Ft-ra, az iskolai napközi térítési díja 385,-Ft-ra, 
az iskolai ebéd 253,-Ft-ra módosul. 

 
8 igen, 2 ellenszavazattal 
 

- Az alkalmazotti ebéd térítési díja 450,-Ft. 
 
 
9 igen, 1 tartózkodás szavazattal 
 

- A vendégétkezés térítési díja 500,-Ft. 
- A Gyógyír Bt. bérleti díja 6.000,-Ft/hó. 
- A Domonkos és Társa Bt. bérleti díja 3.000,-Ft/hó. 
- Ruszó Kálmánné bérleti díja 2.800,-Ft/hó. 
-    A sírhely ára 9.000,-Ft. 
- A közműfejlesztési hozzájárulás 24.000,-Ft. 

 
7 igen, 3 ellenszavazattal 
 

- A szociális étkeztetés térítési díja 420,-Ft. 
-    A garázs bérleti díja 20%-kal emelkedik. 

Az aula bérleti díja 36.000,-Ft/alkalom. 
Az építményadó mértéke 700,-Ft/m2/év. 
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8 igen, 1 tartózkodás, 1 ellenszavazattal 
 

- A traktorral végzett bérmunka díjai 10%-kal emelkednek. 
 
6 igen, 4 ellenszavazattal 
 

- A kézi kaszálás díja 20%-kal emelkedik. 
A tornaterem bérleti díja 1.450,-Ft/óra. 
A kommunális adó mértéke 10.500,-Ft. 

 
 

Az Opel Vivaro gépkocsi igénybevételére a következő ülésen tér vissza a testület. 
 

A fentiek figyelembevételével a költségvetés végleges kidolgozásáról, a szükséges  
rendelet módosításról gondoskodni kell. 

 
Határidő: folyamatos, illetve a december 28-i testületi ülés, illetve 2007. 02. 15. 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
 
Hajdu Gábor: Január hónaptól a testületi ülések kezdő időpontja a délután 13.00 óra lenne. 
 
4. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Javaslat Putnok és Társége Szociális, Gyermekjóléti és Egészségügyi Intézményfenntartói 
Társulás létrehozása 
 
Hajdu Gábor: Megkeresés érkezett hozzánk a Putnok és Térsége Szociális, Gyermekjóléti és 
Egészségügyi Intézményfenntartói Társulás létrehozása tárgyában. Putnok gesztorságával 
működne ez a társulás megállapodás alapján. Az Ózd Kistérségi Társulás intézményt hoz 
létre, lenne Putnokon és Borsodnádasdon is egy úgynevezett csomópont, fenntartói 
társulással. Ezt a putnoki tekintetében el kellene fogadnunk, és ezt követően rögtön 
tájékoztatni kellene Putnokot a döntésről. Ez nekünk költséget nem jelent, minden költséget 
Putnok áll a normatívából, vagy amennyiben az nem elég akkor Putnok Önkormányzat 
átvállalja a költségeket. Az lenne a lényeg, hogy társulási formában kell működjön ez az 
intézmény.  
 
Garaj Dániel: Fenntartói társulást azért kell létrehozni, mert az magasabb fokú 
finanszírozásban részesül. Lenne egy ettől magasabb fokú finanszírozási forma, ha közös 
intézmény lenne, ha például az Ózd Kistérségi Társuláson belül lenne az egész egy. Ebbe 
Putnok nem ment bele, így jelenleg még elég vegyes a rendszer. A jövő tekintetében azt 
mondhatjuk ezzel a társulással kapcsolatosan, hogy egy lépéssel előrébb léptünk. Egyébként 
ez jelenleg is működik csak nem intézményfenntartó társulással hanem megállapodás alapján.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

114/2006. (XII.14.) számú Határozat 
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Tárgy: Javaslat Putnok és Térsége Szociális, Gyermekjóléti és Egészségügyi  
 Intézményfenntartói Társulás létrehozására 

 
1./ Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Szociális,  
Gyermekjóléti és Egészségügyi Intézményfenntartói Társulást hoz létre  
Putnok, Dubicsány, Gömörszőlős, Hét, Kelemér, Sajómercse, Sajópüspöki, 
Sajóvelezd, Serényfalva, Borsodbóta, Bükkmogyorósd, Csernely, 
Csokvaomány, Királd, Lénárddaróc, Nekézseny, Sajónémeti, Sáta, Uppony 
önkormányzatokkal 2007. január 01-jével. 

 
2./ A Képviselő-testület jóváhagyja a Putnok és Térsége Szociális,  
Gyermekjóléti és Egészségügyi Intézményfenntartói  Társulás létrehozására  
vonatkozó társulási megállapodást és felhatalmazza a polgármestert annak  
aláírására. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2006. december 18. 

 
b./ Nyilvános Könyvtárak Jegyzékéről történő lelépés 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A Többcélú Kistérségi Társuláson belül 
mozgókönyvtár hálózat keretében működnek a könyvtárak. Ezzel együtt a társulás magasabb 
finanszírozást kap, és jobban járnak a könyvtárak is. Ez nem egy szó szerinti 
mozgókönyvtárat jelent, esetünkben megmaradna ugyanígy a könyvtár, csak a Nyilvános 
könyvtárak jegyzékéről töröltetni kell magunkat, belépni a mozgókönyvtár hálózatba, és úgy 
sokkal jobban járnánk. A lényeg, hogy a térségi pénzből többet tudnak visszaadni, hiszen 
általunk is több pénzhez jutnak hozzá. A mozgókönyvtár keretében több segítséget is kapnánk 
szakmai fejlesztésre, író olvasó találkozókat szervezhetnénk, stb. Ez természetesen csak a 
községi könyvtárra vonatkozik, az iskolai könyvtárunk maradna a jelenlegi. 
 
Bán János: Az Országos Széchenyi Könyvtár Könyvtári Intézetének Kutatási és 
Szervezetfejlesztési Osztályára kell eljuttatni a lelépésünket, és egy megállapodással 
csatlakoznunk kell a mozgókönyvtárhoz. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

115/2006. (XII.14.) számú Határozat 
 

Tárgy: Nyilvános Könyvtárak Jegyzékéről történő lelépés 
 

A Képviselő-testület megtárgyalta a település könyvtárellátását. 
 

A feladat Ózd Kistérség Többcélú Társulásának szervezetén belüli  
mozgókönyvtári ellátására figyelemmel a testület egyetért azzal, hogy a  
Községi Könyvtárat a Nyilvános Könyvtárak Jegyzékéből töröljék. 
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A továbbiakban a település könyvtári ellátását a mozgókönyvtári  
feladatellátáson belül kívánja biztosítani. 

 
A testület felhívja a jegyzőt, hogy az Országos Széchenyi Könyvtár Könyvtári  
Intézetét  a döntésről tájékoztassa. 

 
Felelős: jegyző 
Határidő: azonnal 
 
 

c./ Internet használat 
 
Bán János: Tisztelt Képviselő-testület! Az Internet használat január 01-től 200,-Ft/óra lenne 
az ÁMK-ban, hiszen számolni kell az amortizációval, a javítás költségeivel is. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 

116/2006. (XII.14.) számú Határozat 
 

Tárgy: Internet használat 
 

Képviselő-testület a könyvtári Internet használat díját 2007. január 01-től 200,- 
Ft/órában állapítja meg. 
 

 
Tóth Csabáné: Ismertette az Oktatási és Szociális Bizottság december 11-én megtartott 
üléséről készült előterjesztést, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Garaj Dániel: A Gyermekétkeztetési Alapítvány karácsonyi csomag pályázat átadó 
ünnepségére azt kérnék, hogy maximum 4 fő menjen, ekkor kerülnének átvételre a csomagok 
is. Kérném a bizottság és a testület segítségét ennek lebonyolításában. 
 
Kozma Lászlóné: Amikor engem megkerestek telefonon a hivatalból úgy értettem, hogy az 
osztásnál jelen tudnék-e lenni, én nem tudok elmenni az átadásra 20-án.  
 
Tóth Csabáné: Igazgató Úr és én sem tudunk elmenni, egyéb elfoglaltságunk miatt. 
 
Tóth Csabáné: A „Borsodi Nyitott Tornatermek” nyertes pályázattal kapcsolatosan el 
szeretném mondani, hogy akik évek óta igénybe veszik a tornatermet, rendszeresen járnak, 
azok részére biztosítjuk hetente 3 x 1 alkalommal ingyenesen, valamint nyertünk még egy 
20.000,-Ft-os sportcsomagot is. 
 
Garaj Dániel: Remélem e miatt külön fűteni nem kell. 
 
Tóth Csabáné: A bizottsági ülésen úgy tűnt, hogy megoldást jelenthet a konditerem fűtésére 
egy hőlégbefúvó vásárlása, de sajnos azóta kiderült, hogy az erre nem alkalmas. 
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Vass András: Utána érdeklődtem, valóban nagyon jó egy ilyen hőlégbefúvó, de egy ilyen 
kicsi helyiség fűtésére nem alkalmas.  
 
Tóth Csabáné:  Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy a következő ülésen térjünk vissza 
a konditerem fűtésének megoldására.  
 
Ezután a Képviselő-testület zárt ülést tartott, ahol lakásfenntartási támogatásokról és 
segélykérelmekről döntött. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                        jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
   Elekes Péter                 Kozma Lászlóné 
      képviselő                                                                   képviselő 
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